

Referat af ordinært bestyrelsesmøde nr. 6 i Studenterrådet [16.09.23]

Dato	[16.09.2023]
Sted	[Købmagergade 52, 2.sal]
Punkt 1: Formalia	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen vælger:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - en dirigent. - en ordstyrer. - en referent. - (to stemmetællere) <p><i>Der indstilles yderligere til, at bestyrelsen:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - konstaterer mødets gyldighed. - konstaterer bestyrelsens beslutningsdygtighed. - godkender referatet fra seneste bestyrelsesmøde. <p>Dirigent: Malthé er valgt. Ordstyrer: Ban er valgt. Referent: Signe og Andrias er valgt. Stemmetællere: Dirigentbordet er valgt.</p> <p>Konstatering af mødets gyldighed: Mødet er rettidigt indkaldt og derved gyldigt.</p> <p>Konstatering af bestyrelsens beslutningsdygtighed til mødet: Bestyrelsen er beslutningsdygtig</p> <p>Godkendelse af referat fra sidste møde: Referatet er (ikke) godkendt. – Dette punkt blev overset, og referatet fra BM5 vil blive godkendt på BM7 i stedet.</p> <p>INTET ZOOM NÅR DER ER LUKKEDE PUNKTER, OG INGEN HAR EFTERSPURGT DET.</p>
Mødedeltagelse	<p><i>Til stede var:</i></p> <p><u>Menige:</u> Nethe (NatRes) – Menigt mandat Christian (fysik) – menigt mandat Ivan (fysik) – menigt mandat Signe (NatRes) – Menigt mandat Ban (Psykologi) – menigt mandat</p> <p><u>HUM:</u> Asger (filosofi) – HUMrådssuppleant-mandat</p> <p><u>JUR:</u></p> <p><u>TEO:</u></p> <p><u>SAMF:</u> Kevin (Samfundsfag) – SAMFråds-mandat</p> <p><u>SCIENCE:</u> Andrias (Fysik) – Scienceråds-mandat</p>

	<p>Julia (biologi) – Scienceråds-mandat Mathias Bune (Geografi) – Scienceråds-mandat</p> <p><u>SUND:</u></p> <p><u>Andre:</u></p> <p>Malthe (filosofi) – forpersonsmandat Anne Sofie (jura) – UB-mandat Emil (retorik) – Intet mandat, men er ansat i SRKU Esben (Statskundskab) – Intet mandat - ØU</p> <p><i>Afbud fra:</i> Jacob Hviid (Menigt), Carla Jo (Menigt), Sune (KUUR), Thams (menigt), Ella (SUND), Phillip (SUND),</p>
Dagsorden	<p>ALTERNATIV DAGSORDEN SOM BESTYRELSEN GODKENDTE:</p> <p>10.00-10.15: PUNKT 1. FORMALIA 10:15-10:45: PUNKT 2. ORIENTERING: NYT FRA 10:45-11:45: PUNKT 6. D + B: RAMMESÆTTENDE UNIVALGS-WORKSHOP 11:45-12:00: PUNKT 7. D + B: FREMADRETTET ARBEJDE MED KU'S STRATEGI. (LUKKET PUNKT) 12:00-12:30: PUNKT 3. BESLUTNING: REVISION AF BUDGET 2023 12:30-13:00: PUNKT 4.1. BESLUTNING: BESTYRELSENS FORSLAG TIL VEDTÆGTSÆNDRINGER 13.00-14.00: FROKOST 14:00-15:00: PUNKT 4.2. BESLUTNING: ØKONOMISK DISPOSITION²⁴ (LUKKET PUNKT) 15:00-15:30: PUNKT 4.3. DRØFTELSE OG BESLUTNING: STUDENTERRÅDETS BERETNING TIL GF 15.30-17:00: PUNKT 4.4. DRØFTELSE OG BESLUTNING: POLITISK HANDLINGSPROGRAM 17:00-17.30: PAUSE 17.30-17.40: PUNKT 5.A. INDSUPPLERING I BESTYRELSEN – VALG 17:40-18:00 PUNKT 5.B. INDSUPPLERING I KUUR – VALG 18:00-19.00: PUNKT 6. AFTENSMAD</p>
Punkt 2 (O): Nyt fra	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen orienteres om nyt fra forretningsudvalget, fakulteterne og diverse råd og organer.</i></p> <p>Ingen fra TEO, JUR, SUND.</p> <p>SCEINCErådet:</p> <p>GF d. 11/10 Der er ny prodekan, og der er lidt blandet mening om ham i ledelsen i SClrådet. Dialogforum i næste uge, og SClrådet deltog i markedsplads på Frb.campus fredag d.15.09.23.</p> <p>HUMrådet;</p> <p>Der er lagt en plan for møder resten af året, og der er god energi blandt fagrådene derude.</p>

	<p>SAMFrådet;</p> <p>Mikkel Vedby bliver ikke forlænget. Lidt blandet holdninger i hvem der sagde op eller blev afskedit. Det er først fra maj-måned 2024, derfor har SAMF nu en dekan som ved at han skal gå af om et år.</p> <p>Der er mange bekymringer omkring de sidste måneder af hans ansættelse – hvordan han håndterer situationen og hvordan ansatte/studerende håndterer det.</p> <p>KUUR:</p> <p>Diskutere studiemiljøprisen og undervisningsprisen. Det er ok at undervisere og studerende skriver opstilling sammen til begge priser. Undervisere kan godt sende en indstilling alene, men indstillingen vil blive vægtet højere, når der er studerende med som stillere. Anonyme indstillinger er smidt ud af bunken. Enkelte personer kan vinder ikke studiemiljøprisen.</p> <p>Uenighed om studiestart. Vi synes det gået dårligt, ledelsen synes det gik godt.</p> <p>Signe, Sune, Sarah (prodekan SAMF) og Kristian Lauta (prorektor for uddannelse) sidder i politisk udvalg om studiestart. Skal handle om hvad der vi synes er vigtigt ved studiestarten.</p> <p>Skal på KUUR seminar i uge 38 om studenterrekruttering.</p> <p>UB:</p> <p>Meget om strategi og administrationsreformen. Der skal snakkes design-processen om admin.reformen til oktober. Mere på lukket punkt om strategien.</p> <p>Andre udvalg:</p> <p>På mandag er der sit-in på DTU for første gang i 50 år, og så FU ligger op til, at hvis man gider deltage, så er man velkommen.</p> <p>Orienteringen blev foretaget.</p>
<p>Punkt 6 (D/B): Rammesættende UNivalgs-workshop</p>	<p>Vi skal have nogle underparoler, som vi reelt kan gå til valg på.</p> <p>Vi skal lægge tryk på, at vi faktisk kommer frem med studenterpolitik, fx affaldssortering.</p> <p>Vi skal lægge tryk på enhedsorganiseringstanken – som er det der gør at vi faktisk kan levere resultater.</p> <p>Vi skal kunne hjælpe og understøtte vores frivillige de steder, hvor vi har kampvalg for posterne.</p> <p>Kill them with kindness – Vi skal være 'de voksne', og holde den gode tone, da det gør os en del mere relaterbar.</p> <p>Vi kæmper på flere fronter – for de studerende, med de studerende og i samarbejde med KU, derfor er vi dem man skal stemme på.</p> <p>Det 6.SU'er – men vi skal ligge op til underparoler som vi faktisk har en indflydelse på.</p> <p>Vi plejer at gå til valg valg på 3 overparoler.</p> <p>Workshoppen starter i tre grupper – her er hvad grupperne snakkede op:</p> <p>Uddannelseskvalitet-gruppe:</p> <p>Vi snakkede mere undervisnings kvalitet, da der skal være et BI-kontor, som ligger op til mere standardiseret undervisnings data, so giver mere mulighed for at sammenligne undervisning på tværs.</p>

	<p>Ansvar for egen undervisning Skal undervisere kunne dumpe – 3.forsøg og så ud. Eksamen og eksamensformer. Evalueringsystemet på tværs af KU</p> <p>Klima/andre: Energi-optimering i lab. Biodiversitet – grønne, vilde arealer på KU. Grønne billige kantiner – det er sexet nok? KUs sorte aktiver – KU skal ikke investere en eneste krone i sort energi KU skal ikke investere i besatte områder i Pælestina. Bæredygtighed i strategien – ikke rigtig en parole Plakat om bevarelse af 6. SUår + mod kandidatreform.</p> <p>Det kunne være fedt hvis vi kunne få nogle aktivister til valgkampen som ikke rigtig er aktive i deres fagråd, men stadig er aktive i debatten i forhold til KU's investeringer. - Malthe</p> <p>KU styre ikke sine egen investering – det kan blive mudret og sikkert noget at vi ikke kan ændre på. – Anne Sofie</p> <p>De er meget HUM'ede, så vi skal forsøge at ramme FAK mere bredt end sorte aktier. – Christian Lukas</p> <p>Trivselsgruppen: Vi mener at trivsel ikke kan stå alene – det er i sig selv ikke en parole, men et udgangspunkt. Funktionsnedsættelser – den er ikke så bred Frivillighed ville hellere ikke ramme bredt. Fysisk studiemiljø, da det kan blive mere specifik på FAK'erne.</p> <p>Hvad vil vi have ud af paroler – det skal være relevante, men ikke specifikke, lette at snakke ud fra.</p> <p>FAK-specifikke plakater, som en ide.</p> <p>OPSUMMERING: Ingen er kommet med nogle generelle paroler, så vi ligger optil at UNivalgsgruppen får beslutnings-mandatet.</p> <p>Vi skal lave nogle paroler der ikke går imod noget af det der foregår ude på nogle FAK. Parolerne skal være åbne at snakke om ude på fakulteterne, som gør det relevant at tale ud fra hvad der virker på de forskellige fakulteter. - Kevin</p> <p>Vi skal være sikre på at vi har nok tid til at sende parolerne i tryk.</p> <p>FU og univalgsgruppen får mandat til at tage beslutningen om parolerne. Har nogen bestyrelses-medlemmer stærke meningen er de velkommen til at være med i gruppen.</p>
<p>Punkt 4.1 (B): Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer</p>	<p>Vi har misset at der i den nye vedtægtsændring, at indkaldelsen skal sendes ud til fagråd, fakultetsråd, organisationens ledelse og aktive i øvrigt.</p> <p>Skal vi sende bestyrelsens ændringer ud før andre ændringer fra fx fagråd/fak-råd? Paragraf 18 kræver det ikke at man kender bestyrelsens plan for GF.</p>

	<p>Det er en vigtig ændring, men også gøre det klart hvad forskellen er på stk.2. Det skal være meget klart for fagrådene, hvad der kræves af dem, og tydeliggøre hvilken indflydelse fagrådene har.</p> <p>Ændre 'anmeldelse' til 'udsende' i stk. 3, ifh. til stk. 1</p> <p>Vi laver en vedtægtsændring:</p> <p>§ 18 Bestyrelsen indkalder generalforsamlingen med mindst 3 ugers varsel, og sendes til alle fagråd, fakultetsråd, studenterrådets ledelse, og aktive i øvrigt. Som en del af indkaldelsen indgår bestyrelsens udkast til: - Dagsorden - Politisk handlingsprogram - Bestyrelsens Beretning - Økonomiske papirer til behandling på generalforsamlingen - Vedtægtsændringer - Øvrige politiske forslag.</p> <p>Stk. 2 . Forslag til dagsordenspunkter, indkomne forslag og ændringsforslag til vedtægterne skal være forretningsudvalget i hænde senest 10 dage før generalforsamlingen.</p> <p>Stk. 3. Ændringsforslag til politisk handlingsprogram, bestyrelsens beretning, samt bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer, kan indsendes til Forretningsudvalget, senest 10 dage før generalforsamlingen, såfremt et medlem eller fagråd ønsker deres forslag udsendt til studenterrådets medlemmer.</p> <p>Stk. 4. Indkomne forslag og ændringsforslag jf. stk. 2 og 3, samt anmeldelse af kandidaturer, udsendes til fagrådene og kan ved henvendelse rekvireres senest syv dage før generalforsamlingens afholdelse.</p> <p>Bestyrelsen indstiller denne vedtægtsændring til GF</p>
<p>Punkt 4.2 (B): ØD24 – LUKKET PUNKT</p>	<p>Malthe rammesætter det lukkede punkt, og ikke-bestyrelsesmedlemmer bliver bedt om at forlade lokalet, og kommunikation med eksterne om dette punkt er ikke tilladt.</p> <p>Der kommer et separat referat ud til bestyrelsen.</p>
<p>Punkt 4.3 (D/B): Beretning 2023</p>	<p>Vi skal have skrevet bestyrelsens beretning. FU har lavet et forslag. Måske skal vi have mere om vores sejre.</p> <p>Ingen ændringsforslag Vedtaget ved aktiv opbakning</p>
<p>Punkt 4.4 (D/B): Politisk handlingsprogram 24</p>	<p>Andrias snakker.</p> <p>Der er fokus på at den skal være kortere og mere konkret i handlingsprogrammet.</p> <p>Der er en workshop.</p>
<p>Punkt 5.A (B): Indsupplering til bestyrelsen</p>	<p>Eline har fået tillid og er blevet indsuppleret til bestyrelse som menigt medlem.</p>

Punkt 5.B (B): Indsup- plering til KUUR	Julia har fået tillid til KUUR, og Carla har fået tillid til suppleant til KUUR.
Punkt 3 (B): Revision af budget 2023	<p>Præsentation:</p> <p>Fået bevillinger på omkring 145.000 kr. Vi er under mål og derfor ændres det. Vi fået penge fra Hum</p> <p>Vi har haft barsel og udskiftning af SEK-leder. Regnefejl på 1000 kr. i forhold til pension</p> <p>Vi vil have barsel ind i budget.</p> <p>Vi er kun 4 FU'ere og derfor sparer vi på det. Budgetteret så der kan være 7 FU'ere resten af året.</p> <p>Vi har flyttet 20.000 kr. fra kampagne til univalget.</p> <p>Vi har brugt færre penge rusarrangementet da det blev sammenslået med immatrikulationen.</p> <p>Vi har ikke brugt lige så mange penge på kampagne som forventet</p> <p>Vi har nedsat pengene til strategien til 2000 kr.</p> <p>Vi har alt i alt et mindre forbrug end budgetteret, som var et ønske fra bestyrelsen.</p> <p>ØU:</p> <p>Det er et fornuftigt budget</p> <p>Godt at man har sænket underskuddet</p> <p>Stadig et meget stort underskud</p> <p>Ærgerligt at man ikke bruger alle pengene på kampagne. Men godt at man har flyttet til andre aktiviteter da man så man ikke kunne bruge alle pengene.</p> <p>Realistisk at man ikke kan hente mere funding</p> <p>Skeptiske over at man opjusterer kampagne midler til univalget. Har sat det op til 100.000 kr. før og det er ikke helt sikkert man får nok ud af 20.000 kr. ekstra.</p> <p>Diskussion</p> <p>Man ville flytte kampagnemidlerne til andet kampagne arbejde i form af univalget</p> <p>Man kan overveje om det giver ekstra aktivitet at bruge flere penge på univalget</p> <p>Man skal ikke se budget som et loft, men ambition om hvor meget man vil bruge</p> <p>Man kan bruge flere penge bannere, måske noget stort. Styrke vores synlighed</p> <p>Stadig mange penge til løn</p> <p>Vigtigt med penge til løn til FU</p> <p>Ligger lønmidler i studenterbogen, univalget, kampagne og træning og opkvalificering</p> <p>Vi skal kigge på om man skal være mere sandfærdig med lønmidler. Fredrik (SEK-leder) er i gang med en oversigt. Vi skal hellere tale om formindskelse af lønmidler.</p> <p>Ingen ændringer til revideret budget</p> <p>Budgettet er godkendt ved aktiv opbakning</p>
Punkt 7 (D/B): Frem- adrettet ar- bejde med KU's strategi – LUKKET PUNKT	<p>Malthe rammesætter det lukkede punkt, og ikke-bestyrelsesmedlemmer bliver bedt om at forlade lokalet, og bestyrelsesmedlemmerne får udleveret skrevet fra DGUB, og kommunikation med eksterne om dette punkt er ikke tilladt.</p> <p>Der kommer et separat referat ud til bestyrelsen.</p>